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Sběrný dvůr
Dne 19. 5. 2023 jsme vás na webových a facebookových stránkách města in-
formovali o zavedení Průvodek odpadu do zařízení – Sběrný dvůr Krupka, 
kterou je nutné předložit spolu s předávaným odpadem, a zároveň je nutné 
prokázání Vaší totožnosti občanským průkazem. Průvodku budou primár-
ně vyplňovat pracovníci sběrného dvora. V rámci urychlení je možné si ji 
vytisknout z našich webových 
stránek, viz sekce Odpady – 
Sběrný dvůr, a vyplnit. Do bu-
doucna plánujeme, že budeme 
zpracovávat tyto informace 
elektronicky, což bude další 
urychlení.
Odůvodnění, proč jsme toto 
opatření zavedli, je jednodu-
ché. Jsme jedna z  mála obcí, 
která přijímá široké spektrum 
odpadů, za  jejichž zpracování 
platíme z našeho rozpočtu. Dnes je to u Sběrného dvora Krupka již téměř 
1 milion korun měsíčně. Bohužel jsme se setkali s tím, že v našem sběrném 
dvoře ukládali odpad i občané, kteří v Krupce nemají trvalé bydliště.
Pojďme využít peníze městského rozpočtu lépe a efektivněji tím, že nebu-
deme platit za odpad cizích občanů.
Děkujeme Vám za pochopení a spolupráci, vážíme si toho.

Vedení města Krupka
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Informace a zprávy 
z radnice
Pravidelný přehled významnějších 
záležitostí města, kterými se zabývala 
rada města a zastupitelstvo.
Na schůzi 9. května měli radní na programu cel-
kem 32 materiálů k  projednání a  rozhodování. 
Z významnějších vyjímáme: 
•  RM schválila smlouvu o  poskytnutí investiční dota-

ce s Ústeckým krajem na projekt „Vybavení JSDH Krup-
ka – Bohosudov technickými prostředky – radiostanice-
mi“ ve výši 94 000 Kč.

•  RM schválila smlouvu o  poskytnutí investiční dotace 
na projekt „Ochrana osob a majetku, bezpečí v ulicích“ 
ve výši 150 000 Kč z rozpočtu Ústeckého kraje „Program 
2023“.

•  RM doporučila ZM Krupky schválit Pravidla pro postup 
prodeje pozemků z  majetku města a  zároveň uložila 
předložit tato pravidla na příští jednání ZM ke schválení. 

•  RM doporučila ZM Krupky schválit založení Fondu pro 
sport a  kulturu s  účinností pro rozpočet města na  rok 
2024 tak, že výše plnění tohoto fondu bude 1,5 % částky 
běžných plánovaných výdajů rozpočtu města, a zároveň 
uložila předložit návrh statutu Fondu pro sport a kulturu 
ZM Krupka ke schválení. 

Na  schůzi 22. května měli radní na  programu 
celkem 37 bodů k  projednání a  rozhodování. 
Z významnějších vyjímáme: 
•  RM schválila smlouvu o  dílo na  zpracování digitálního 

povodňového plánu města Krupka v ceně 80 000 Kč bez 
DPH a smlouvu o dílo na provádění jeho každoročních 
aktualizací v ceně 13 000 Kč/rok bez DPH, obojí s ENVI-
PARTNER, s.r.o.

•  RM schválila smlouvu o spolupráci při zajištění zpětného 
odběru a zařazení místa zpětného odběru do obecního 
systému odpadového hospodářství s autorizovanou oba-
lovou společností EKO-KOM, a.s.

•  RM schválila smlouvu o  dílo na  akci „Zajištění skalního 
masívu za domem čp. 189, ul. Husitská, Krupka,“ s firmou 
STRIX Chomutov, a.s., za cenu 1 649 015,08 Kč vč. DPH. 

•  RM schválila předloženou zadávací dokumentaci a  ná-
vrh smlouvy o  dílo. Zároveň vyhlásila veřejnou zakázku 
malého rozsahu na dodávku s názvem „Výměna malého 
nákladního výtahu pro přepravu potravin – MŠ Zvoneček 
Krupka“.

•  RM schválila zrušení výběrového řízení na  veřejnou za-
kázku malého rozsahu na  stavební práce s  názvem: 
„Oprava kaple sv. Wolfganga v Horní Krupce“, vyhlášenou 
RM č. 12/2023 dne 24. 4. 2023, z důvodu nepodání žádné 
cenové nabídky. Zároveň vyhlásila nové výběrové řízení 
na zmíněnou veřejnou zakázku. 

•  RM schválila žádost o úhradu nákladů projektu „Revitali-
zace areálu tvrze Starý dvůr“ z programu na odstraňování 
ekologických škod vzniklých před privatizací hnědouhel-
ných těžebních společností v Ústeckém a Karlovarském 
kraji na podzim letošního roku do  jednání meziresortní 
komise a zároveň uložila zajistit podání žádosti.  /red/

Zde můžete číst všechna usnesení rady a zastupitelstva.

Další zasedání Zastupitelstva města Krupka
se uskuteční 12. 6., 11. 9. a 4. 12. 2023, 

vždy od 16 hodin v zasedací místnosti ZM. 

Žádost o spolupráci vlastníků staveb 
v územním obvodu obce Krupka
Stavební úřad Městského úřadu v Krupce se obrací na vlastníky staveb s vý-
zvou o součinnost při nápravě stavu chybějících dat v evidenci katastru ne-
movitostí. V následujících týdnech bude vlastníkům staveb zasílat žádost 
o doplnění chybějících údajů o technickoekonomických atributech (TEA). 
Např. měsíc a rok dokončení, zastavěná plocha v m2, připojení na vodovod, 
připojení na kanalizační síť, připojení na rozvod plynu, způsob vytápění.
Tyto údaje budou následně stavebním úřadem zapsány do registru územní 
identifikace, adres a  nemovitostí (RÚIAN). Vyplněný formulář technicko-
ekonomických atributů doručte prosím Městskému úřadu v  Krupce, sta-
vebnímu úřadu, Mariánské náměstí 32, 417 42.
Pokud má vlastník stavby ověřenou dokumentaci stavby, která odpovídá 
současnému užívání stavby, může stavebnímu úřadu tuto dokumentaci 
předložit, a ten provede zápis do TEA na základě tohoto podkladu.
Údaje o technickoekonomických atributech stavebních objektů byly v době 
před spuštěním systému základních registrů v  roce 2012 zjišťovány pro-
střednictvím statistických výkazů nebo byly převzaty z údajů evidence ka-
tastru nemovitostí. Ovšem vzhledem k tomu, že se TEA u některých objektů 
dříve neevidovaly, nemohlo dojít k  jejich převzetí z  původních databází, 
a v současné době tak u některých objektů zcela chybí. Proto je potřeba je 
doplnit. 
Cílem základních registrů veřejné správy ČR je vytvořit takový soubor re-
ferenčních údajů, na který se budou moci zaměstnanci veřejné správy při 
výkonu své agendy a při svém rozhodování spolehnout a nebudou muset 
obtěžovat občana nebo podnikatele opakovanými požadavky na předkládá-
ní stále stejných dokladů.

Radka Jíchová, 
vedoucí odboru územního plánování a stavebního řádu
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Vítání občánků
V  sobotu 20. května 2023 se v  prostorách obřadní síně Městského úřadu 
Krupka konalo první letošní slavnostní Vítání občánků. Místostarost-
ka Mgr.  Miloslava Bačová a  člen Rady města Krupka Adolf Vítů společně 
se členkami komise Sboru pro občanské záležitosti a  rodinu přivítali cel-
kem 17 nových občánků, jejichž rodiče projevili o tento slavnostní akt zá-
jem. Každý občánek dostal od  města dárkovou tašku, pro maminky byla 
připravena květina. 

Vítání občánků má v našem městě již dlouholetou tradici, kterou bychom 
rádi zachovali. V  případě zájmu o  přivítání vašeho děťátka mezi občany 
našeho města stačí vyplnit přihlášku, kterou najdete na stránkách města, 
a doručit ji na Městský úřad Krupka. Další slavnostní akt Vítání občánků je 
naplánován na druhou polovinu letošního roku.

Radka Přívorová,
odbor organizační a vnitřních věcí

Členové komise pro problematiku horního mar-
šovského sídliště v  Krupce, v  čele s  předsedou 
Radkem Jankurou, se ve  středu 31. května spo-
lečně prošli ulicemi Dukelských hrdinů a Karla 
Čapka, aby se seznámili se situací přímo na mís-
tě, diskutovali s  místními občany a  vyslechli si 
jejich názor na soužití v této problematické loka-
litě. Krátce také navštívili nízkoprahové centrum 
Želváček.
Na základě poznatků z místního šetření se proká-
zalo, že obyvatele zmíněného sídliště trápí nejen 
nepořádek kolem domů a  obtěžování hlasitou 
reprodukovanou hudbou ve  venkovním prosto-
ru, ale také rozbité chodníky, psí exkrementy, 
chybějící dohledová služba, absence častějších 
policejních hlídek v ulicích nebo nekontrolovaný 
prodej a používání zábavní pyrotechniky. 
Obyvatelé lokality se s  komisí rovněž shodli 
na  tom, že na  sídlišti chybí hřiště pro volnoča-

sové vyžití dětí a  mládeže. „Dětské hřiště pro 
nejmenší je tady hodně zanedbané a podobně je 
na tom i hřiště u Masarykovy ZŠ. Dopravní hři-
ště je pro veřejnost uzavřené a velké hřiště u ZŠ 
Karla Čapka je dlouhodobě neudržované a  tím 
pádem zcela nepoužitelné,“ podotkl předseda 
komise Radek Jankura. 
„Děkujeme místním lidem, že přišli. Určitě se 
s nimi budeme chtít opakovaně setkávat a spo-
lečně s  nimi hledat rozumná řešení a  způsob, 
jak zlepšit vzájemné soužití všech obyvatel, kteří 
na  sídlišti žijí,“ doplnila místostarostka Krupky 
Miloslava Bačová. 
Komise nyní všechny poznatky a zjištění předne-
se členům rady města. „Budeme je žádat o sou-
činnost při postupném řešení a  odstraňování 
problémů a nedostatků v této lokalitě,“ slíbil Ra-
dek Jankura.  

/red/

Vedení města jednalo se zástupci firem z Krupky
Společné jednání vedení města se zástupci prů-
myslových podniků působících v  Krupce pro-
běhlo v pondělí 29. května na městském úřadě. 
Za  město se ho zúčastnili starosta Jan Kuzma, 
místostarostka Miloslava Bačová, místostarosta 
Rostislav Kadlec a  tajemnice úřadu Věra Kre-
pindlová. Jednotlivé firmy pak zastupovali Jan 
Brázda (KNAUF INSULATION), Matthias Rief 
a  Jindřich Grosse (Auto-Kabel Krupka), David 
Krejza (ELPOR), Bohuslav Würz (FRK Technik), 
Bohuslav Luňáček (CzechPak Manufacturing) 
a Michal Krúpa (CTDI Czech). 
„Šlo o velmi úspěšné setkání, při kterém jsme si 
nastínili možnosti budoucí spolupráce. Všichni 

jsme se shodli na tom, že je v zájmu města i zmí-
něných společností spolupracovat na  vylepšení 
dopravní infrastruktury, veřejných prostranství 
v  Krupce, ale i  na  dalších tématech,“ sdělil sta-
rosta města Jan Kuzma.
V rámci jednání mohli zástupci zmíněných spo-
lečností sdělit vedení města své problémy a kon-
krétní kroky, jak by jim město mohlo pomoci 
situaci řešit. „Nejčastěji se mluvilo o  vylepšení 
dopravní infrastruktury v  okolí průmyslových 
podniků, ale také o  výstavbě nových chodníků, 
aby se zvýšila bezpečnost pracovníků při cestě 
do  zaměstnání,“ uvedla místostarostka M. Ba-
čová. 

Jedním z hlavních témat schůzky pak byla pre-
zentace plánované obnovy dětských hřišť v kata-
stru města. Město Krupka totiž plánuje v  letoš-
ním roce rekonstrukci několika hřišť za celkem 
2,2 milionu Kč (v částce není zahrnuto oplocení 
hřišť) a chtělo vědět, zda by se na tom mohly jed-
notlivé podniky finančně podílet. 
„Takovou podporu ale firmy musí předem nej-
dříve zahrnout přímo do  svých rozpočtů, které 
začínají připravovat až ve  třetím čtvrtletí,“ uza-
vřel místostarosta R. Kadlec s tím, že město letos 
opraví dětská hřiště v rozsahu částky stanovené 
v rozpočtu pro letošní rok.  

/red/

Komise při radě města navštívila horní maršovské sídliště
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Pomoc
Na služebně MP Krupka byla přijata žádost o pomoc seniorce, 
která šla venčit svého pejska, při tom špatně došlápla a vyvrkla 
si nohu, na  kterou nemohla došlápnout. Na  místo byla ihned 
vyslaná hlídka, která ženu nalezla. Ihned jí byla přivolána RZS, 
která ji odvezla na ošetření do nemocnice.

Nevyzvednuté dítě
Na  služebnu MP Krupka bylo přijato oznámení z  místní ma-
teřské školky, že jim zde zůstala holčička, kterou si rodiče ne-
vyzvedli. Matka nezvedá telefon, když se po čase matka ozva-
la, sdělila, že je již na cestě do školky. Hlídka MP tedy společně 
s paní učitelkou čekala na příjezd matky, která se dostavila až 
po 18. hodině a dceru si vyzvedla. Věc byla oznámena pracov-
nicím sociálního odboru, kde se matka bude muset k věci vy-
jádřit. 

Grilovačka
Operátorka MDKS (městský dohlížecí kamerový systém) v prů-
běhu monitorování horního sídliště Maršov zjistila, že u jednoho 
panelového domu, na pozemku města Krupky, má občan po-
stavený party stan, pod ním židle se stolem a kousek od domu 
rozpálený a doutnající gril. Vyslané hlídce bylo na místě sděleno, 
že zde končí, vše uklidí a jdou domů. Toto místo bylo dále moni-
torováno a následně zjištěno pokračování v grilování a v sezení 
pod party stanem. Hlídka se tedy vrátila a věc se již bez uložení 
pokuty za neoprávněný zábor veřejného prostranství neobešla.

Sousedský spor
Manželé uslyšeli doma větší ránu. Šli se podívat k oknu, co se 
děje, a  pod oknem viděli na  chodníku muže, který směrem 
k nim něco gestikuloval. Po otevření okna od tohoto muže sly-
šeli spršku vulgárních nadávek a to proto, že parkují svým vo-
zidlem před domem na místě, kde jinak parkuje on. Snažili se 
situaci uklidnit a vysvětlit muži, že před domem nemá žádné 
vyhrazené parkovací místo a jedná se o veřejné parkoviště. Toto 
však nepomohlo, dočkali se dalších hrubých nadávek, urážek, 
a aby toho nebylo málo, tak zjistili, že jim tento muž ještě před 
nadávkami hodil do okna kámen, aby upoutal jejich pozornost 
(což byla rána, kterou zaslechli). Okno se sice nevysypalo, ale 
prasklo a vytvořil se tzv. pavouk. Nakonec ještě vyslechli hroz-
bu, že příště jim okno rozmlátí celé. Celá věc byla postoupena 
k  projednání přestupkové komisi pro podezření ze spáchání 
přestupků proti majetku a občanskému soužití. 

Prodej štěňat
Strážníci prověřovali oznámení ženy, která si od občana z Krup-
ky zakoupila štěně. Byla s ním u veterináře a tento jí sdělil, že 
štěně je ve  velice zanedbaném stavu. Provedeným šetřením 
u prodejce štěňat bylo zjištěno, že jeho fenka porodila celkem 3 
štěňata. Dvě z nich prodal a třetí si ponechal. Na tomto by ne-
bylo až nic tak divného, ale dle zákona na ochranu zvířat proti 
týrání může štěňata od kojící feny odebrat nejdříve minimálně 
po 50 dnech. On je však prodal o 2 týdny dříve, čímž tento zákon 
porušil. Dále se stal podezřelým z  dalších několika přestupků 
nejen dle zákona na ochranu zvířat proti týrání, ale i dle záko-
na o veterinární péči, neboť jeho fenka není řádně přihlášená 
na  MÚ, neplní si tak poplatkovou povinnost vůči městu, není 
řádně očkovaná a ani čipovaná. Podezření ze spáchání těchto 
přestupků bylo postoupeno příslušným správním orgánům. 

Jiří Petrák, ředitel

Zabránila páchání 
trestné činnosti
Karolína Vacková, žákyně osmé třídy 
Masarykovy základní školy v  Krupce 
byla svědkyní páchání trestného činu. 
Bez váhání vytočila tísňovou linku Po-
licie ČR v Krupce. Ti okamžitě na místo 
činu dorazili a pachatele během něko-
lika minut zadrželi. Oni se k činu oka-
mžitě přiznali.
Tímto chci poukázat nejen na  to, že 
se děti „potulují“ bez zájmu po našem 
městě, ale na to, že jsou mezi nimi i tací 
jedinci, kteří si všímají nevhodného 
chování občanů našeho města a  oka-
mžitě reagují. 
Tímto chováním jsem na  svoji dceru 
Karolínu patřičně hrdá.

Jarmila Vacková, matka

Objednání na pobočku
Česká pošta nabízí další řešení 
ke  zrychlení obsluhy zákazníků. 
Služba Objednání na  pobočku je 
poskytována na  poštách s  vyvolá-
vacím systémem (pošta Krupka 1). 
Z domova se přes internet objedná-
te na požadovanou službu a vybra-
ný čas. Bude Vám zaslán rezervační 
kód, který při příchodu na  poštu 
zadáte do  vyvolávacího systému 
a  půjdete hned na  řadu po  klien-
tovi, který je odbavován před Vámi. 
Rezervace termínu obsluhy je pro 
klienty zdarma a  lze se objednat 
na nejčastější služby, jako je Czech POINT, vyzvednutí dopisů, poslání dopi-
sů i balíků, poštovní poukázky, platba SIPO, výplata důchodů, nebo na spe-
cializované bankovní přepážky.

Jak služba funguje, popisuje Česká pošta takto:
1. Vyberte pobočku a zvolte službu  Vstupte do aplikace, která je dostup-
ná na www.postaonline.cz/rezervace a vyberte pobočku České pošty, kterou 
chcete navštívit. Následně zvolte požadovanou službu a klikněte na tlačítko 
Potvrdit. Nebo využijte mobilní aplikaci PoštaOnline – stáhnete v obchodě 
s aplikacemi. 
2. Zvolte termín své návštěvy  V kalendáři nejprve vyberte požadovaný 
den a  poté čas Vaší návštěvy. Rezervaci můžete provést nejpozději jednu 
hodinu před požadovaným termínem.
3. Objednejte se  Uveďte Vaše jméno, příjmení, e-mailovou adresu a číslo 
mobilního telefonu, abychom Vám mohli poslat rezervační kód. Svoji rezer-
vaci vytvoříte kliknutím na tlačítko Potvrdit.
4. Navštivte pobočku  Vaši návštěvu pobočky Vám připomeneme 24 ho-
din před termínem Vaší rezervace. V den Vaší návštěvy se dostavte v inter-
valu 5 až 10 minut před Vaším rezervovaným termínem na pobočku České 
pošty a na displeji terminálu vyvolávacího systému stiskněte tlačítko „Ob-
jednaní klienti“ (levý spodní roh obrazovky). Zadejte rezervační kód, potvrď-
te ho a automaticky se Vám vytiskne pořadový lístek. Vyvoláni budete ihned 
po uvolnění první přepážky obsluhující požadovanou službu.
Informace ke  službě najdete také na  webových stránkách ceskaposta.cz 
v sekci Užitečné nástroje / Objednávka na pobočku.

Poděkování
Obyvatelé Komunitního domu pro seniory Krupka děkují paní učitelce Dankové, 
paní učitelce Šorfové, paní učitelce Ottenschlägerové a dětem ze ZŠ a MŠ Masa-
rykova v Krupce za výzdobu naší společenské místnosti a chodeb.
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Horníci na Komáří vížce, 1925

Směna horníků, štola Starý Martin, 1920

Práce ve středověkém dole (oltářní deska 
kostela, Annaberg-Buchholz)

Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří je památkou 
světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky v saském a českém 
Krušnohoří zapsány na Seznam světového dědictví UNESCO. 

Historie a sláva krušnohorského hornictví
HORNICKÉ PROFESE
Odvaha, síla, znalosti, zručnost, spolehlivost a zodpovědnost. A také víra ve své kamarády. To 
vše dělalo z mužů horníky. V šachtě nezáleželo na jejich minulosti, pověsti nebo postavení. 
Pod zemí si byli všichni rovni. Každý měl ovšem svou úlohu, přesně dané úkoly a práci. Využití 
široké škály hornických profesí souviselo s velikostí dolu. Nejvíce se jednotlivé profese 
uplatňovaly při těžbě, další pak v úpravnách rudy a v hutích. 

Mnoho výrazů používaných v hornictví v minulosti 
pochází z  němčiny, jsou však i  profese, které mají 
ryze české názvy.
Šichtmistr – organizoval a řídil celý proces těžby 
Štajgr – důlní dozorce, dohlížel na těžbu
Běhač – dopravoval narubanou horninu k vrátkům 
neboli hašplům
Huntštosar nebo i nakladač – nakládal rubaninu 
do vozíků
Taháč – pomáhal běhačovi s  taháním naloženého 
vozíku (běhač tlačil, taháč tahal)

Krupka má Výlety s tajenkou
Díky finanční podpoře Ministerstva kultury ČR, které přispívá na projekty 
zaměřené na  památky zapsané na  Seznam světového dědictví UNESCO, 
vznikly v  roce 2023 dva zábavné výlety pro rodiče s  dětmi. Ke  zpracování 
scénáře obou dobrodružných  výprav oslovilo Město Krupka Lucii Nachti-
gallovou. Jejím mottem je „konec unuděných dětí na výletech“. Krupské vý-
lety s názvy Za havíři na Komáří vížku, kde komáři neštípou a Za permoníky 
a  pramenem štěstí do  Krupky seznámí návštěvníky s  hornickou historií, 
těžbou cínu, památkami a hlavně upozorní na spoustu zajímavostí, kterých 
by si hned tak nevšimli. Výlety  obsahují kreslenou mapku, doplňovačku 
s tajenkou, praktické rady na cestu, zábavné úkoly a doprovodný text. Vý-

chozím místem je Infocentrum Hornické krajiny 
Krupka v Husitské ulici, kde je pak také cíl a pro 
děti, které vyluštily tajenku, připravena malá od-
měna.

Výlety s  tajenkou je možné si stáhnout 
na webu autorky v sekci Výlety zdarma: www.
velkadobrodruzstvi.cz a  podrobně jsou také 
popsány na  turistickém webu Města Krupka: 
www.visitkrupka.cz 

Lenka Navrátilová

Projekt byl realizován za finanční podpory
Ministerstva kultury ČR

Výlety s tajenkou
zde: 

nách, pracovaly při třídění a  propírání rudy často 
také ženy i děti horníků. 

V prázdninové Radnici se seznámíme s horními řády.

Lenka Navrátilová

Hašplíř – vytahoval náklad 
vzhůru na povrch
Trejvíř – poháněl koně nebo 
voly zapřažené do žentouru
Žabříž – čistil odtokové struž-
ky, žlaby a jímky
Latrošník – zajišťoval údržbu 
větracích šachtic
Cimrman, cimrhajer – důl-
ní tesař, zhotovoval výdřevy 
a žebříky
Šlicař – horník, který dělal 
záseky do stropu
Urburník – písař, měl na sta-
rosti hospodářskou agendu 
těžby
Prubíř – prověřoval jakost 
rud a kovů
Rechnungsfíra – účetní
Magacíner – skladník
Kasír – pokladník
Mančaft, parta nebo šichta – pracovníci v  jedné 
směně

V dolech byli zaměstnáni také důlní měřiči a kres-
liči, důlní kováři a  později samozřejmě střelmistři 
a  důlní technici a  inženýři. Na  povrchu, v  úprav-
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PRAVIDELNÝ ROZHOVOR
S KRUPSKÝM OBČANEM

Speciální rubrika, která nabízí v každém vydání rozhovor s krupským občanem, který se například podílí na rozvoji našeho města či 
svými aktivitami propaguje Krupku v širším okolí. Do tohoto projektu se můžete zapojit i vy, naši čtenáři.
Pokud máte tip na občana, se kterým bychom mohli udělat interview, neváhejte nás kontaktovat na e-mailu katerina.osvaldova@
mukrupka.cz a my se ho pokusíme oslovit.

Alena Krejčová:        

„Termíny jako spojka, proudnice
a rozdělovač mi vůbec nic neříkaly…“ 

Ve sboru jste od roku 1974. Prozradíte, jak jste se k ha-
sičům dostala? 
Dost zvláštním způsobem. Můj manžel byl hasič, 
soutěžil za  ně a  najednou bylo potřeba, aby někdo 
vedl družstvo starších žákyň. Tak si vzpomněli 
na mě (usměje se). Nejprve se mi do toho nechtělo, 
protože termíny jako spojka, proudnice a rozdělovač 
mi vůbec nic neříkaly. Nikdy jsem hasičem nebyla, 
jen jsem několikrát viděla, když hořelo. Proto jsem 
váhala. 

Nakonec jste ale nabídku přijala…
Ano. Na  začátku jsem vedla starší žákyně, které 
vyhrály krajskou soutěž a  jely na  celostátní soutěž 
na Slovensko. Já tam s nimi jela jako vedoucí. Bylo 
tam devět chlapeckých družstev a holky se ukázaly 
ve výborném světle. Sice se neumístily na předních 
místech, ale šlo jim to. Tak jsem se rozhodla u nich 
zůstat. Byly velice tolerantní a já se postupem času 
všechno naučila. A  nakonec jsem u  hasičů zůstala 
už napořád. 

Co vás na tom uchvátilo?
Je to velmi zajímavá práce, krásný koníček. Bavilo 
mě, že byli všichni velice soutěživí. Já navíc celý 
život pracovala s  mladými lidmi. Po  promoci jsem 
začala učit na základní škole v Krupce, kde jsem vy-
držela do roku 1984. Potom jsem odešla na železnič-
ní učiliště do  Sobědruh a  později nás přestěhovali 
do Ústí nad Labem, kde jsem učila až do roku 2011. 
Takže celý svůj profesní život jsem strávila s mladý-
mi lidmi, buď v oddílech hasičů, nebo jako učitelka. 

Můžete osvětlit, jak tehdy hasičské soutěže probí
haly?
Byly tam nejen hasičské disciplíny, ale třeba i vědo-
mostní kvíz nebo branný závod. Děti to moc bavilo 
a musely se na to i učit. U požárního útoku musely 
spojit savice, hodit do nádrže a nasát vodu. Rozdě-
lovači potom roztáhli hadice a  museli se trefovat 
do terče. Když to špatně utáhli, nasávalo to vzduch, 
což bylo špatně. Ve  štafetě se běhalo čtyřikrát še-
desát metrů – děvčata i  chlapci měli různé disci-
plíny – děvčata musela přeskakovat příčné břevno, 
přenést ruční hasicí přístroj, spojit hadice a napojit 
je na  rozdělovač. Chlapci museli proskočit oknem. 
Nešlo jen o rychlost, ale i o zručnost. 

Pro mnoho hasičů je členství ve  sboru celoživotním 
posláním. Souhlasíte? 
Určitě, je to tak. To nemůže dělat člověk, kterého to 
nezajímá. Na druhou stranu to ale znamená věno-
vat tomu spoustu volného času. Člověk musí chodit 
včas a  být spravedlivý. Když jsme se připravovali 
na soutěž, trénovali jsme denně. Po narození syna, 

když trochu vyrostl, jsem vzala kočárek a každý den 
po práci byla na stadionu. Muselo se opravdu makat. 

Jistě vás někteří mladí hasiči i zlobili, že?
Samozřejmě, že byli někteří dost svérázní, vždyť to 
byly děti. Bylo to pro mě ale stejné jako ve  škole, 
i tam musíte občas zvýšit hlas. Že by někdy řekli, že 
už nebudou chodit, to se mi snad nestalo. Bavilo je 
to. Problémy byly ale třeba v tom, že dobří běžci byli 
zároveň u fotbalistů, takže se nám stávalo, že zrovna 
když jsme měli soutěž, hrál se i jejich zápas. Museli 

Alena Krejčová
Do  sboru vstoupila v  roce 1974. Pracova-
la jako vedoucí kolektivu mladých hasičů 
a  referentka mládeže ve  výboru ZO. Druž-
stva žáků pod jejím vedením dosahovala 
vynikajících výsledků. Později se stala člen-
kou okresní i  krajské komise pro mládež. 
Do  roku 1990 působila ve  Federálním vý-
boru Svazu požární ochrany. Je nositelkou 
odznaku Vedoucí mládeže I. stupně. Za svou 
dlouholetou činnost obdržela většinu sva-
zových vyznamenání. Řád sv. Floriana v roce 
1998, medaili za  zásluhy o  výchovu v  roce 
2003 a  titul zasloužilý hasič v  roce 2013. 
„Toho si velice vážím, je to takové pohlazení 
po srdci, když tu vaši práci někdo ocení,“ říká.

Její celoživotní náplní byla práce s  mládeží. Učila na  základní škole v  Krupce a  později 
i na učilišti v Sobědruhách a Ústí nad Labem. Její vášní se ale stal požární sport. Od roku 
1974, kdy Alena Krejčová vstoupila do sboru dobrovolných hasičů v Krupce, jí rukama pro-
šly desítky mladých talentovaných lidí. „S  některými jsem v  kontaktu do  dneška, hlavně 
s těmi, kteří dělají v JPO II. To jsou hasiči profesionálové, kteří jezdí k požárům a zachraňují 
životy,“ říká krupská rodačka v rozhovoru pro měsíčník Radnice.

si proto vybrat, kam půjdou. Kolikrát jsem na ně byla 
naštvaná, že si vybrali fotbal (smích). 

Družstva krupských hasičů se v  minulosti zúčastňo-
vala mezinárodních, republikových i krajských soutě-
ží. Na jaké úspěchy ráda vzpomínáte? 
Družstvo děvčat, které jsem trénovala, vyhrá-
lo v  roce 1986 kvalifikaci na  mezinárodní soutěž 
do  Maďarska. Tam nakonec obstály a  umístily se 
na  pěkném místě, bohužel jsem tam s  nimi neby-
la. Často jsme jezdili i na další soutěže po republice 
nebo na Slovensko. Užili jsme si tam i nějaké výlety, 
navštívili jsme například Slovenský ráj. Zajímavé 
bylo, že součástí vyšších typů soutěží byl i kulturní 
program, takže hasiči museli vystoupit a  zazpívat 
písničku nebo recitovat báseň. Musím říci, že děvča-
ta to zvládala lépe než hoši (smích). 

Jezdili jste ale i na domácí okresní a krajské soutěže…
Ano, úspěchů ale bylo tolik, že už si nevzpomínám. 
Děvčata vyhrávala pravidelně, i  kluci byli úspěšní. 
Pamatuju si ale i na úsměvné momenty. Například 
v krajské soutěži v Jablonném. Když skončíte štafe-
tu, na posledním úseku připojíte proudnici, doběh-
nete do cíle a musíte čekat, až vám rozhodčí řekne 
„odpojit“, aby mohl zkontrolovat, že je to správně. 
U nás to ale jeden netrpělivý člen odpojil dříve a to 
byl samozřejmě průšvih. Skončili jsme asi pátí nebo 
šestí, ale byla možnost vyhrát. Stane se. 

Kolik z  vašich svěřenců se stalo profesionálními 
hasiči?
Takový přehled nemám. Ale určitě nějací budou. 

Nyní už se mládeži nevěnujete?
Do  roku 2014 jsem vykonávala funkci vedoucí Od-
borné rady mládeže na  Teplicku, teď dělám ve  vý-
konném výboru a mám na starosti zasloužilé členy. 
Je důležité, aby věděli, že se na  ně nezapomnělo. 
Jsou to starší osoby a  je pro ně příjemné, když jim 
třeba pošlete gratulaci k  životnímu jubileu. Potěší 
je to.

Sbor dobrovolných hasičů v  Krupce letos slaví kulaté 
výročí 150 let od svého založení? Na co se lidé v rámci 
oslav mohou těšit? 
Výročí máme v  květnu, ale kdy konkrétně proběh-
nou oslavy, zatím není jasné. Podrobnosti se ještě 
budou řešit, ale určitě plánujeme v Krupce vystavit 
hasičskou techniku. Zatím hledáme místo, kde by 
to bylo nejvhodnější. Původně jsme mysleli, že to 
uděláme na stadionu, ale to je dost daleko od cent-
ra města. Další možností je parkoviště u městského 
úřadu nebo pod gymnáziem. Určitě proběhne i ně-
jaká menší slavnostní schůze, kde by měli být někte-
ří hasiči odměněni. 

V  době založení v  roce 1873 měl sbor celkem 68 členů 
rozdělených do tří oddílů. Kolik jich má dnes? 
Aktuálně zhruba šest desítek. Někteří starší končí, 
ale připojují se noví. Akorát mě mrzí, že Krupka mo-
mentálně nemá žádný oddíl dětí. To si myslím, že je 
velká škoda.  /red/



Den dětí

FOTOREPORTÁŽ
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KČT, odbor Krupka  Plán akcí na červen 2023
10. 6. 2023 Praha – oslavy 135 let KČT
 Zájezd na oslavy 135 let od založení KČT. Sraz a doprava budou upřesněny dle zájmu.
17. 6. 2023 Krásný Les – Adolfov – Krupka
  Odjezd autobusem č. 458 v 8,53 z náměstí, v Ústí u divadla přestup na linku č. 451 s odjez-

dem v 10,03 hod. Délka trasy cca 12 km. Vede: E. Martínková
23. 6. 2023 Klapý – (levandulová zahrada) – Libochovice
pozor pátek Odjezd autobusem č. 458 z Bohosudova v 8,03 hod. do Ústí n. L.
 Délka trasy: dle dohody. Vede: J. Böhmová

Délky tras jsou pouze orientační, vedoucí akcí určí optimální trasu dle podmínek. V případě špatných po-
větrnostních podmínek nebo při potížích v dopravě má vedoucí akce právo změnit trasu. Na akcích jsou 
vítáni i nečlenové KČT. Připomínáme, že si můžete vybírat i z akcí uvedených v oblastním kalendáři nebo na 
internetové adrese www.kctul.cz.- kontakty Zdrávi došli!

Postarám se o Vás
S odbornou péčí a přátelským přístupem 
pomáhám rodinám a firmám v oblasti pojištění 
a spoření.

Helena Ludvíková
Koněvova 109, 41741 Krupka
607 515 293
helena.ludvikova@iallianz.cz

Moje
Auto

Můj
Domov

Životní
pojištění

Cestovní
pojištění

Penzijní
spoření

HLEDÁM POMOCNÍKA
NA ZAHRADU

Tel.: 602 154 756, 602 366 884

HLEDÁM

ŠIKOVNÉHO
POMOCNÍKA
NA PRÁCI NA ZAHRADĚ

TEL.: 603 997 716

Zde může být váš inzerát
katerina.osvaldova@mukrupka.cz

+420 417 803 130
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Karla Čapka 294, Krupka
   (vchod vedle hl. pošty)

 OBLASTI TESTOVÁNÍ:  
 Klinická alergologie a imunologie

Klinická biochemie
Hematologie a transfúzní lékařství
Infekční sérologie
Lékařská mikrobiologie
Vrozené vývojové vady

 

ODBĚRY A ROZBORY KRVE
KRUPKA

Otevíráme 10. 7. 2023
 KDE NÁS NAJDETE:

ODBĚROVÉ PRACOVIŠTĚ A LABORATOŘ SI MŮŽETE VYBRAT SAMI
INFORMUJTE O NÁS SVÉHO LÉKAŘE, MY SE O VŠE DŮLEŽITÉ POSTARÁME

270 005 895 info@prevedig.cz

PREVENTIVNÍ DIAGNOSTIKA PRO VAŠE ZDRAVÍ

www.prevedig.cz

PROČ MY:
Staráme se o vaše zdraví již od roku 1993
Zasíláme výsledky lékařům do jejich ambulance elektronicky i na papíře
Pacientům na vyžádání poskytujeme stažení laboratorních nálezů
bezpečně s jednorázovým heslem
Nabízíme konzultace výsledků on-line
Pracujeme s nejnovějšími špičkovými hi-tech přístroji a nejkvalitnějšími
reagenciemi
Myslíme na budoucnost, neustále se vzděláváme, investujeme do vlastního
rozvoje, nepřetržitě kontrolujeme kvalitu
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INFORMUJTE O NÁS SVÉHO LÉKAŘE, MY SE O VŠE DŮLEŽITÉ POSTARÁME

270 005 895 info@prevedig.cz

PREVENTIVNÍ DIAGNOSTIKA PRO VAŠE ZDRAVÍ

www.prevedig.cz

PROČ MY:
Staráme se o vaše zdraví již od roku 1993
Zasíláme výsledky lékařům do jejich ambulance elektronicky i na papíře
Pacientům na vyžádání poskytujeme stažení laboratorních nálezů
bezpečně s jednorázovým heslem
Nabízíme konzultace výsledků on-line
Pracujeme s nejnovějšími špičkovými hi-tech přístroji a nejkvalitnějšími
reagenciemi
Myslíme na budoucnost, neustále se vzděláváme, investujeme do vlastního
rozvoje, nepřetržitě kontrolujeme kvalitu

 

JSME SMLUVNÍM PARTNEREM
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HISTORICKÉ OKÉNKO

Proslavili se u nás
i ve světě VI. díl
V této rubrice představujeme významné historické osobnos-
ti našeho města, které díky svému počínání, objevu nebo prá-
ci, proslavily nejen sebe, ale celou Krupku.  

Jan Lohelius Oehlschlägel (1724–1788)
varhaník a hudební skladatel

 Busta J. L. Oehlschlägela

Významnou osobností, která se zapsala do historie našeho města, byl hu-
dební skladatel Jan Lohelius Oehlschlägel. Narodil se 31. 12. 1724 v Lahoš-
ti u  Duchcova do  rodiny kováře. V  matrice jeníkovské fary je zapsán jako 
František Josef, sám však užíval křestní jméno Jan po svém kmotrovi. Hře 
na klavír a varhany se učil od dětství. Na hodiny docházel k duchcovské-
mu regenschorimu (regenschori je ředitel kůru neboli vedoucí chrámového 
sboru) Janu Jiřímu Weidigovi. Chlapcův hudební talent upoutal majitele 
duchcovského panství Františka Josefa Jiřího Valdštejna, který se rozhodl 
zajistit mu vzdělání. Jan Oehlschlägel nastoupil na gymnázium při jezuit-
ském klášteře v Bohosudově. V pouhých čtrnácti letech se ve zdejším koste-
le Panny Marie Sedmibolestné stal varhaníkem. A byl jím až do roku 1741, 
kdy odešel na studia filozofie do Prahy. I v Praze působil jako varhaník a to 
v  kostelech Sv. Maří Magdalény a  Panny Marie Pod Řetězem. Po  ukonče-
ní studia v  roce 1747 vstoupil do řádu Sv. Norberta (premonstráti) a přijal 
jméno Lohelius. Řádový slib podepsal jako Frater Lohelius Oehlschlägel, 
Boemus Duxoviensis, tedy Čech Duchcovský. Roku 1750 byl vyslán na další 
studia do semináře Collegium Norbertinum v Praze na Starém Městě. Tady 
dostal příležitost k  systematickému studiu kompozice. Jeho učiteli byli 
skladatelé Josef Antonín Sehling, ředitel kůru svatovítské katedrály a Jan 
František Habermann, který ho zasvětil do  stylu italského baroka. V  roce 
1755 byl Jan Lohelius vysvěcen na kněze. Od roku 1756 až do své smrti za-

stával funkci ředitele kůru ve Strahovském klášteře v Praze. Měl na starosti 
veškerou chrámovou hudbu, hudbě také vyučoval a  hlavně komponoval. 
Pro klášter zakoupil z  vlastních prostředků 40 hudebních nástrojů, aby 
mohly být skladby doprovázeny orchestrem. V letech 1765–1780 opravoval 
velké strahovské varhany. Sám prováděl veškeré truhlářské a cínařské práce 
i ladění všech píšťal. A výsledek jeho mnohaletého úsilí byl opravdu pozoru-
hodný. Varhany se zařadily mezi největší a nejlépe znějící nástroje českého 
království. Jejich zvuk obdivoval i J. W. Mozart. 
Jan Lohelius Oehlschlägel složil téměř 200 skladeb, z nichž vynikají jeho 
pastorelly, oratoria a  mše. Mimořádná je vánoční hra Operetta natalitia 
pastoritia, stylově italská barokní opera, ale s českou melodikou. Za pozor-
nost stojí také čtyři latinská oratoria z  let 1757–1762. Významný skladatel 
a stavitel varhan zemřel v Praze 22. února 1788. 
V roce 1993 byla v budově biskupského gymnázia v Bohosudově u příleži-
tosti obnovení výuky slavnostně odhalena skladatelova busta od krupského 
sochaře Pavla Kartáka. 

Lenka Navrátilová

Mědirytina J. Berky z r. 1770 Varhany v bazilice v Bohosudově
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BLAHOPŘÁNÍ

VZPOMÍNKA

Dne 3. června 2023 vzpomeneme druhé výročí 
úmrtí pana Karla Kulhavého. Stále nám chybíš. 

Manželka a synové Radim a Petr s rodinou. 

Dne 4. června 2023 uplyne 33 let, kdy nás navždy 
opustila naše drahá maminka, paní Jiřina 

Tomanová z Krupky. S hlubokou úctou vzpomínají 
manžel Josef, synové Marcel a Miloš a ostatní 

příbuzní.

 Dne 16. června 2023 uplyne dlouhých 35 let, co 
nás navždy opustil pan Vilém Krejčí. Všichni, kdo 
jste ho znali, věnujte mu tichou vzpomínku. Stále 

vzpomínají manželka, dcera a syn s rodinami, 
sestry, ostatní příbuzní a kamarádi.

Dne 17. června 2023 uplyne osm let, co nás navždy 
opustila naše milovaná maminka, babička, 

manželka a kamarádka, paní Dana Pavlíčková. 
S láskou vzpomíná manžel Jiří s rodinou 

a kamarádi ze štoly Starý Martin.

 Dne 5. července 2023 tomu bude právě rok, 
kdy nás opustila paní Marie Lapková, naše 

nejmilovanější manželka, maminka, babička, 
sestra, kamarádka. Kdo jste ji znal a miloval ji pro 
její veselou a kamarádskou povahu, vzpomeňte 
s námi. Za rodinu děkuje manžel, děti, vnoučata, 

sestra.

V hlubokém zármutku oznamujeme všem 
příbuzným a známým, že dne 2. května 2023 

nás ve věku 86 let navždy opustila naše 
milovaná maminka, babička, prababička, paní 
Soňa Bernášková. Děkujeme všem za tichou 

vzpomínku. Zarmoucená rodina.

 
Dne 20. června 2023 oslaví 84. narozeniny
naše maminka, babička a prababička, paní
Libuše Augustová, rozená Pešková.
Přejeme jí mnoho štěstí, zdraví, spokojenosti
a plno elánu do dalších let.
Dcery Marie a Libuše a syn Jaroslav s rodinami. 

V tento výjimečný den 23. června 2023 slaví své 
88. narozeniny Alžběta Figediová.
Vše nejlepší Ti přeje manžel, syn Milan s rodinou,
dcery Dana a Ivana s rodinou.
Ať jsou Tvé dnešní narozeniny naplněny
radostí a láskou.

Od  22. do  25. 5. 2023 se mohli občané zúčast-
nit prostřednictvím aplikace Munipolis ankety 
na téma krupského hasičského muzea. Na výzvu 
zveřejněnou prostřednictvím Munipolis a Face-
booku zareagovalo svými odpověďmi 58 respon-
dentů.
Z výsledků je zřejmé, že se ankety zúčastnili ze-
jména opravdoví fanoušci hasičského fenomé-
nu, protože 53 % respondentů uvedlo, že hasič-
ské muzeum navštívilo a chystají se tam znovu, 
a  dalších 38 % buď expozici v  Husitské vidělo 
a návštěvu již neplánuje (29 %), nebo nevidělo, ale 
chystá se na ni (9 %). Statisticky to tedy vypadá 

tak, že dříve nebo později naše hasičské muzeum 
pozná devět z deseti občanů Krupky, a to bychom 
mu určitě přáli, ale takový závěr nelze zcela jed-
noznačně vyvodit, když vzorek účastníků ankety 
je relativně malý a  pravděpodobně v  něm nad-
průměrně převažují lidé, které hasičství zajímá.
Faktem je, že od otevření muzea v roce 2015 evi-
dujeme, že přivítalo přes 8,5 tisíce návštěvníků, 
ovšem informacemi, zda se jednalo o  místní 
nebo přespolní, nedisponujeme. Po  otevření, 
v roce 2016, přišlo do muzea 2 090 návštěvníků, 
v  „předcovidovém“ roce 2019 jich tam zavítalo 
1 080 a minulý rok 688. Protože je pravděpodob-

né, že po  otevření muzea tvořili 
hlavní část návštěvníků krupští 
občané a naopak dnes tam přichá-
zí většinou jen turisté, můžeme 
jen odhadovat, že za  celou dobu 
otevření navštívily naše muzeum 
přibližně 4 tisíce obyvatel Krup-
ky. To by byl podle našeho názoru 
krásný výsledek o  dobrá zpráva 
o  zájmu našich občanů o  místní 
zajímavosti.
Děkujeme všem účastníkům an-
kety za jejich odpovědi a hasičské-
mu muzeu přejeme zájem nejen 
místních občanů, ale také turistů, 

Vyhodnocení ankety Hasičské muzeum Krupka

kteří k nám míří za všemi dalšími krásami naše-
ho města a krajiny.

Roman Zima,
vedoucí odboru kancelář starosty

Návštěvnost hasičského muzea
Zájem
o muzeum.
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Co čas vzal aneb Co v Krupce bylo a už není  

Městské brány a mýtní domek
Původní starobylá Krupka byla chráněna dvěma 
branami. Dolní, zvaná Míšeňská, se nacházela nad 
kostelem sv. Ducha (obr. 1 a  2) u  špitálu. Nemocní 
do  města nesměli, aby neroznesli nákazu. Brána 
byla stržena v  roce 1851, tedy v  době, kdy se budo-
vala nová silnice na Komáří vížku. Dnešní Husitská 

ulice se dělila na tři části. Spodní část se nazývala 
Koldicovská, střední Tržní náměstí a části od pivo-
varu až k horní městské bráně se říkalo Drážďanská. 
Horní brána zvaná Drážďanská, stávala u  kostela 
Všech svatých, zbourána byla na počátku 19. stole-
tí. Vstup do  Krupky také hlídal strážný nebo spíše 

radekheinzl_p_e_t_u_l_a_ krupka_oficialni

Krupka očima sociálních sítíINSTAGRAM
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije

úředník. Ten v mýtním domku (obr. 3, 4 a 5), postave-
ném na  předměstí pod tehdejší sladovnou, vybíral 
mýtné. Mýto byl poplatek za použití cesty, který se 
vypočítával z  hodnoty přepravovaného zboží. Do-
mek dlouhá léta chátral (obr. 6). Až na přelomu ti-
síciletí zde byla kavárna Na Mýtě (obr. 7) a později 
restaurace Páter (obr. 8). V  současnosti slouží jako 
obytný dům.

Lenka Navrátilová

1 2

3

6

4

7
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8
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vor der böhmischen Kirche in Zinnwald 

před kostelem na Cínovci

Diese Maßnahme wird mitfinanziert durch Steuermittel auf der 
Grundlage des vom Sächsischen Landtag beschlossenen Haushaltes.www.heuhoj.deHeuahoj

Sousedská slavnost

Friedhofsführung

Schatzsuche für Groß und Klein

Pokladovka pro velké i malé návštěvníky

komentovaná prohlídka hřbitova

Sprachanimation

jazyková animace

13.30 hodin > písně bez hranic 

13.30 Uhr > Lieder ohne Grenzen

ab 13 Uhr / od 13 hodinmit Konzert / s koncertem

9. 7. 2023Nachbarschafts-Fest 

Bring deinen Lieblings kuchen mit 

Přines s sebou Tvůj oblíbený koláč 
und verkoste ihn mit deinem Nachbarn. 

a ochutnej jiný od sousedů. 

Honza Bartošek 

Jan Řepka

V okamžiku, kdy na hřebeny Krušných hor přijde 
jaro, a na loukách vykvetou první orchideje, začíná 
pro organizátorku Heu(a)hoj-Camp Jitku Polla-
kis období příprav. I když se letos česko-německý 
luční kemp koná ve zkráceném termínu od středy 
5. července do neděle 9. července 2023, je nutno 
najít dostatek účastníků. 

„Aby bylo možné každý rok vidět krásné rozkvet-
lé louky v Krušných horách, je potřeba se o louky 
pravidelně starat. Již devátým rokem proto seká-
me hvozdíkovou louku a kamenný snos v Přírodní 
rezervaci Černá louka, kterou spravuje Agentura 
ochrany přírody a  krajiny ČR. Na  louce pracuje-
me zpravidla dva dny, ale hodně záleží na počasí. 

Přijď si vyzkoušet florbal! 
Kdy? Kam? – Stačí dorazit, vše ostatní zařídíme
• Pátek 9. 6. od 15:30 do 17:00 ve sportovní hale v Krupce
• Pátek 16. 6. od 15:30 do 17:00 ve sportovní hale v Krupce
•  Úterý 20. 6. od 16:15 do 17:45 v tělocvičně ZŠ Metelkovo nám. 

v Teplicích

Speciální nabídka
•  Hráčům ročníků 2015 a mladším nabízíme možnost sportovat u nás a využívat všech klubových vý-

hod v prvním roce pouze za 500 Kč ročně.

Chceš hrát florbal? Přidej se k nám
•  nabízíme možnost sportovat všem – klukům i holkám, dětem i dospělým – sportovat lze u nás už 

od 5 let
•  u nás můžeš trénovat závodně i ve formě kroužku – stačí si vybrat, jak moc se chceš florbalu věnovat
•  naše tréninky vedou licencovaní trenéři, kteří mají navíc splněné i pedagogické školení
•  nenabízíme jen florbal – můžeš si vybrat i z řady individuálních tréninků, chodit zdarma do bazénu 

nebo využívat další klubové benefity
•  pořádáme pravidelné i nepravidelné akce pro hráče i jejich rodiny
•  nabízíme prvních 14 dní zdarma na vyzkoušení
•  florbalem se chceme hlavně bavit – spokojenost hráčů je pro nás prioritou
•  působíme na několika halách a tělocvičnách v Teplicích i v Krupce

Tomáš Syryčanský

Jana Švadlenová, členka Plaveckého oddílu zim-
ních plavců v Krupce, letos zdárně ukončila svou 
druhou závodní sezónu. Sezóna Českého poháru 
v zimním plavání začíná vždy prvním říjnovým 
víkendem a  končí v  dubnu, kdy začíná teplota 
vody opět stoupat. 

„Jana je krupskou průkopnicí zimního plavání 
a  dělá našemu klubu a  městu velkou reklamu 
na  celorepublikové úrovni. V  letošní sezóně 
startovala celkem šestkrát a získala čtyři medai-
le v závodech na 750 m. Plavala jak ve stojatých 
tak tekoucích vodách, jejichž teplota se pohybo-

Česko-německý luční kemp v Krušných horách hledá účastníky
Minulý rok se nám sušení sena kvůli nečekané 
průtrži mračen o  jeden den prodloužilo,“ smě-
je se Pollakis. Heu(a)hoj-Camp aktivně přispívá 
k  zachování jedinečné kulturní krajiny. Dále je 
na  programu seznámení s  regionem, o  které se 
letos postará zkušená lektorka a autorka Veronika 
Kupková. Na účastníky čeká exkurz do tajů příbě-
hu česko-německého pohraničí a  společný výlet. 
Kemp se koná nedaleko od saské hranice v Zadní 
Telnici u Ústí nad Labem a je otevřen i německým 
účastníkům.

Heu(a)hoj-Camp nezná hranic
Kemp je otevřen každému (17+), kdo se zajímá o pří-
rodu a o česko-německou přeshraniční spolupráci. 
Jazykové znalosti nejsou podmínkou účasti – ruce, 
nohy, otevřenost a tlumočník zajistí, že si budeme 
dobře rozumět,“ tak rozptyluje organizátorka oba-
vy ohledně přítomnosti německých účastníků 
na akci. Sama pracuje již druhým rokem u organi-
zujícího ochranářského spolku Natruschutzstati-
on Osterzgebirge, který sídlí v Altenbergu. 
Součástí Heu(a)hoj-Campu je také již tradiční 
sousedská slavnost na  Cínovci, kde se potkávají 
sousedé z obou stran hranice, ochutnávají domácí 
koláče a užívají si doprovodného programu v ote-
vřeném kostele. 

Více informací a přihlášky
k Heu(a)hoj-Campu

a sousedské slavnosti naleznete na
www.heuhoj.de 

Sezóna zimního plavání je letos u konce 

vala kolem 4 °C. V  Plzni a  Mladé Boleslavi byla 
stříbrná, v  Hradci Králové bronzová a  podruhé 
v  Plzni vyhrála první místo,“ hodnotí výkony 
místopředseda klubu Tomáš Syryčanský a sama 
Jana Švadlenová dodává: „Už se těším na  příš-
tí sezónu. Dle pravidel zimního plavání budu 
znovu obhajovat druhou výkonnostní třídu, tedy 
možnost plavat 750 m ve vodě s teplotou do 4 °C. 
Zda si zvládnu vyplavat i první výkonnostní stu-
peň, což je možnost plavat 1 km ve vodě do 4 °C 
s horním časovým limitem 22 minut, je otázkou 
nejen plaveckého ale i  otužileckého tréninku. 
Současně mi však musí být nakloněno pořádné 
zimní počasí.“

Tomáš Syryčanský
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Na mistrovství světa a přípravný kemp v Thajsku 
vyjeli čtyři závodníci z dubského klubu Leonidas, 
Matěj Šimůnek, 16 let, 57 kg, Martin Nebřenský, 
14 let, 60 kg, Šimon Verner, 17 let, 57 kg, Tomáš Ka-
rel Barták, 19 let, 63,5 kg, s doprovodem hlavním 
reprezentačním trenérem Ladislavem Horejšem.
Kempy v  Thajsku jsou velice důležité, abychom 
drželi krok se světem, z důvodu ušetření financí 
jsme přípravu na seniorské i  juniorské mistrov-
ství světa spojili.
15. 5. celý tým vyrazil na cestu přes Prahu, Vídeň 
pak letadlem do Doha a pak do Bangkoku, kam 
jsme přijeli 16. 5. večer. Druhý den jsme pokračo-
vali v cestě na Pattayu.
Vše nejprve začalo přípravným kempem ve škole 
thajského boxu Sityodtong boxing kemp Pattaya, 
kde jsme měli i to štěstí, že byla přítomna i část 
bojovníků ze Sityodtong USA.
Každý den, kromě neděle, jak máme nastave-
ný kemp v Thajsku, budíček 6:50, 7:00 snídaně, 
7:40 odjezd na  trénink, 8:00 běh 5–8 km, 9:00 
trénink, 11:00 oběd, 12:00 osobní volno odpo-
činek před tréninkem, 15:00 odjezd na  trénink, 
15:30 trénink, 18:00 večeře a  pak osobní volno. 
V  tomto tempu šla příprava 17 dní a  pak čekal 
dva nejmladší zástupce klubu, Šimůnka a  Ne-
břenského, zápas přímo na  Muaythai stadionu 

V sobotu 6. 5. 2023 se celkem 37 dětí z DDM Cvrček, Krupka zúčastnilo taneční soutěže Ka-
mila Dance Duchcov, kde získaly zasloužené medaile a poháry. 
Děti z taneční skupiny Minions pod vedením Adély Urbanové s názvem La casa de Minions 
v kategorii Show dance se umístily na skvělém 2. místě a mini děti s názvem Shrek obsadily 
krásné 3. místo. 
Juniorky pod vedením Ilony Křížové v  kategorii ostatní tance s  názvem Holky z  vesnice 
a Krotitelky ohně obsadily krásná 2. a 3. místa. 
„Moc děkujeme za  super děti, které mají chuť se učit něco nového a  bojovat jako tým. Těšíme se 
na další soutěže, které nás čekají v příštím roce. Za celý kolektiv Domu dětí a mládeže Cvrček, Krup-
ka děkuji všem zúčastněným za jejich celoroční práci s úžasnými vedoucími kroužků. Roste nám 
po delší době nová generace velmi šikovných dětí, které chtějí soutěžit a účastnit se velkých akcí. 
K tomu jim přejeme mnoho úspěchů a hlavně trpělivosti.“

Za kolektiv domu dětí Jarmila Hejná

MS v Thajském Boxu IFMA Bangkok 2023

kde měli změřit sílu s Thajci. Kluci měli několik 
premiér, absence chráničů, delší čas boje o 1 mi-
nutu a žádná věková hranice. Na Martina čekal 
o  dva roky starší thajský mladík, který Martina 
v  prvním kole zaskočil a  dostal ho do  počítání. 
Naštěstí se Martin v  čas vzpamatoval a  snažil 
se zápas převrátit na svou stranu, což se mu po-
vedlo částečně. Verdikt rozhodčích byla remíza 
a oba borci si odnesli ze zápasu na Max muaythai 
stadionu zlato, navíc dostal Martin ocenění 
za  nejlepší výkon večera. Matěj měl pak soupe-
ře ve  věku 21 let se skoro 200 zápasy na  kontě. 
I přes Thajcovu mužskou vizáž se Matěj do sou-
peře pustil bez respektu a  zasypával ho jedním 
úderem za druhým. Bohužel v jednom okamžiku 
ne úplně čistou technikou zablokoval Thajec Ma-
tějovi nohu a při pádu mu vyhodil koleno a ten 
nebyl schopen v zápase pokračovat a z Maxu si 
odváží stříbro. Tím byla více jak polovina pobytu 
za  námi a  čekala nás cesta do  Bangkoku na  se-
niorské mistrovství světa, kde se Šimon a Tomáš 
v kategoriích do 23 let pokusili zabojovat o nej-
cennější kovy. 
Mezi tím se v České republice konalo republiko-
vé kolo Kids Muaythai Challenge, kde si děti do-
vezli 6 zlatých, 3 stříbrné a 8 bronzových medailí 
a 11 z nich postoupilo do finále. Bohužel Martin 

ani Matěj se z důvodu účasti na Thajském kem-
pu této soutěže nemohli účastnit a tím přišli o fi-
nále, kde jsem si na 100 % jist zlatem.
A z MS si Tomáš Karel Barták odváží bronzovou 
medaili, ale byl to adrenalin vybojovat alespoň 
1 bronz. Šimon Verner, tomu chybělo malinko 
štěstí, aby měl stříbro. Startoval v  16pyrami-
dě, kde v  prvním zápase porazil Australana KO 
a do čtvrtfinále si vylosoval favorita a několika-
násobného mistra světa z  Francie a  Šimon mu 
nejvíce zatopil, ostatní soupeře Francouz porazil 
o  třídu a  jsem si jist, že být Šimon na  druhém 
konci pyramidy, setkali by se až ve finále. Chybě-
lo nám tedy jen kousek štěstí v losování.
Po  návratu z  Thajska nás hned čekalo i  finále 
Kids Muaythai Challenge, kde se nám sice nomi-
novalo 11 dětí, ale kvůli nemocem a dalším důvo-
dům se zúčastnilo jen 7.
Ale ani tak není výsledek špatný, 4x republikový 
šampion Radek David, Jakub Ježek, Milan Ga-
šperec a Štěpánka Loudová, 2x stříbro a 1 bronz.
Na tuto sezonu to ještě není vše, začátkem červ-
na čeká na  Nebřenského a  Gašperce zápas ČR 
vs. Maďarsko a o další týden později Mistrovství 
České republiky, kde se o titul mistra utká něko-
lik dubských bojovníků. Bohužel neuvidíme zde 
Matěje Šimůnka, jelikož se musí dokonale uzdra-
vit ze zranění, aby mohl reprezentovat na  MS 
juniorů, které se bude konat koncem září a před-
staví se tam Martin Nebřenský, Matěj Šimůnek, 
Jakub Ježek a Milan Gašperec.
Poděkování všem co nás podporují: NSA, Města 
Dubí, Teplice a obec Novosedlice. 
Dále pak firmám Stavmart s.r.o., shop Berem.cz, 
restaurace Rudolfka, S-Stav s.r.o., Mipaf s.r.o., Pa-
trik Suja a Martin Knopp.
 Po  zdravotní stránce: Fyzioterapeut Jana Ši-
monová a Centrum sportovní medicíny Teplice, 
Norbert Bidrman LEGE ARTIS academy. 
Foto a  Video: Czechfighter.cz, K-Legendary pro-
duction.
Děkuji za  pomoc v  přípravě: Radek Pastír a  sa-
mozřejmě Sityodtong Boxing Camp, Pon Pram-
khao Sityodtong, Yodbandit Sityodtong, Kru Toy 
Sityodtong Sriwaralak, Wara Sityodtong Sriwa-
raluck.
Kdo by měl zájem o  skupinové nebo soukromé 
lekce Muaythai, tak tréninky jsou pro dospě-
lé a  závodníky v  Leonidas gym Dubí: pondělí 
od  18:30, středa od  19:00 a  neděle od  18:30, pro 
děti pak úterý a čtvrtek od 16:30, kde se mohou 
mladí bojovníci učit bojovat již od 7–8 let. 

Ladislav Horejš, Leonidas Gym Muay Thai Dubí

Dům dětí a mládeže Cvrček,
Krupka bojoval o medaile
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23 let spolupráce RMK Krupka a MFC Rossendorf 
V sobotu 6. května vyjelo do Německa 11 členů RMK Krupka (junioři Jakub Redlich, Petr Šic, Andrej Železný, 
Daniel Pavka a Rosálka Pavková, senioři Bedřich Pavka, Pavel Broný, Petr Šic, Věra Pavková a rodiče Želez-
ných). Na letišti MFCR jsme se zúčastnili soutěže elekter. V juniorech zvítězil Jakub Redlich, čtvrtý byl Petr 
Šic, v seniorech měl bramborovou medaili Bedřich Pavka. Byla velká zima, tak jsme se ihned po soutěži pře-
místili do klubovny, kde na nás čekalo občerstvení a příjemné posezení.  Předávali jsme si nové informace 
k létání a mládež se bavila kulečníkem. Byl to příjemně strávený den. Těšíme se na další setkání.

Věra Pavková

Den maminek
v MŠ Soběchleby
Druhá květnová neděle již tradičně patří všem 
maminkám jako oslava jejich svátku. V soběchleb-
ské mateřské škole jsme oslavili tento svátek hned 
dvakrát. Na dopolední oslavu jsme pozvali seniorky, 
které jsou sousedkami naší školky, na  odpolední 
maminky dětí. Už od rána jsme se nemohli dočkat, 
až zazvoní první hosté. Připravili jsme si pro ně to-
tiž písničky a básničky o maminkách a také hudeb-
ní pohádku o  Červené Karkulce. Seniorky zaplnily 
všechna připravená místa a my měli velkou radost 
z  tak velké účasti. Nejprve jsme se ale rozloučili 
s paní Věrou Schönpflugovou, která byla dlouhole-
tou knihovnicí v  Soběchlebech a  připravovala pro 
nás milá setkání v „její“ knihovně. Následné vystou-
pení sklidilo ohromný potlesk, mnoho očí se lesklo 
dojetím. Děti ještě předaly přání a  vlastnoručně 
vyrobené dárky z keramiky. Odpoledne pak potěši-
ly své milé maminky. I  ony vytahovaly kapesníčky 
a svým dětem tleskaly, co jim síly stačily. 

Martina Hissenová a Veronika Dvořáková,
MŠ Sluníčko Soběchleby

Čarodějnice
v MŠ Pastelka
Pálení čarodějnic patří k  doposud k  velmi živým 
zvykům. Filipojakubská noc z 30. dubna na 1. květ-
na bývala jednou z magických nocí, kdy prý měly zlé 
síly větší moc než jindy. O půlnoci před sv. Filipem 
a  Jakubem, kdy měly zlé síly moc škodit lidem, se 
daly nalézt četné poklady. Aby se hledající před sila-
mi bránil, musel mít při sobě květ z kapradí, svěce-
nou křídu a další předměty. Lidé věřili, že v povětří 
poletuje spousta čarodějnic, které se slétají na  sa-
bat. Proto se této noci říká „noc čarodějnic“.
Dne 27. 4. se v naší Mateřské škole Pastelka slétli ča-
rodějnice a čarodějové ze všech tříd.
Tuto lidovou tradici mají rády všechny děti. Vzít si 
čarodějný kostým, uvařit s „vedoucími čarodějnice-
mi“ kouzelný lektvar a zúčastnit se čarodějných dis-
ciplín je nedílnou součástí tematického dopoledne.

Děti a paní učitelky z MŠ PASTELKA
při ZŠ a MŠ Teplická 400

Tradiční jarní akce 
– Čarodějnice ve 
Zvonečku
Při vyslovení pojmu „pálení čarodějnic“ se většinou 
vybaví filipojakubská noc, táborák, opékání špekáč-
ků. V  MŠ si připomínáme s  dětmi konec zimy, za-
ženeme vše zlé a přivítáme jaro. Tradičně se setká-
váme od samého rána v převlecích čarodějnic – děti 
i dospělí. Prohlédneme si vzájemně kostýmy, popo-
vídáme si o  tradici pálení čarodějnic, přečteme si 
příběh o pohádkových čarodějnicích, pokoušíme se 
rozpoznat dobro a zlo, fotografujeme se, připravuje-
me se s malými, námi vyrobenými čarodějničkami, 
na zahradní rej u ohniště.
Smyslem celé akce je setkávání: děti z  celé MŠ – 
čarodějnice se sejdou na  zahradě, zapálí se oheň, 
pronese se kouzelné zaklínadlo, zazpívají veselé jar-
ní písničky. Jako symbol skoncování se zimou a se 
zlem každý vhodí do  ohně tu svou čarodějničku. 
Dbá se při tom důsledně bezpečnostních opatření. 
Následují hry a  soutěže, kde se projeví sounáleži-
tost, kamarádství, ochota, smysl pro odpovědnost 
a plnění úkolu: dva kamarádi se vzájemně doprová-
zí ve vymezeném prostoru a plní společně připrave-
né disciplíny. Zpravidla starší kamarád vede mlad-
šího. Pro orientaci dostávají po splnění hry razítko. 
Děti si samy hlídají jejich počet.
Oslava letošních čarodějnic byla přece jen jiná než 
obvykle. Přivítali jsme totiž v  naší MŠ kamarády 
z  německé mateřinky z  Zinnwaldu. Čarodějnice 
neslaví, ale přesto přijeli v  kostýmech. Zapojili se 
do  soutěží a  her. Pochutnali si na  dobrém obědě 
a přislíbili účast na další akci.

Za čarodějnice ze Zvonečku Hana Nápravníková

RMK Krupka na MČR 
opět vítězí
Seriál Mistrovství ČR v  raketovém modelářství 
se tentokrát konal na  konci dubna v  Letovicích. 
Na Moravu se vydalo 8 juniorů (Jakub Redlich, Petr 
Šic, Andrej Železný, Viktor Šic, Václav Venitz, Daniel 
Pavka, Jakub Krejdl a Denisa Rudzanová), 4 senioři 
(Zdeněk Kolář, Pavel Broný, Viktorie Tržilová, An-
drea Slezáková), trenéři Věra a Bedřich Pavkovi, Klá-
ra Dušková, rodiče Šicovi, Venitzovi a p. Krejdl, kteří 
pomáhali při donášce dětem.
V sobotu byla zima, foukalo a pršelo, ale přesto jsme 
získali ze 4 kategorií 3 vítězství. V juniorech zvítězil 
v S3A (padák) Petr Šic a Václav Venitz byl třetí, v S4A 
(raketoplán) zvítězil Daniel Pavka, druhý byl Viktor 
Šic. V seniorech zvítězil v S4A Zdeněk Kolář.
V neděli bylo pěkně, sluníčko svítilo a také se otep-
lilo. Z  6 kategorií jsme 4krát zvítězili. V  juniorech 
v S3A byl Andrej Železný druhý a Jakub Redlich tře-
tí. V S6A (streamer) zvítězil Jakub Redlich a Petr Šic 
byl třetí, v S9A (virník) zvítězil opět Jakub Redlich, 
2. místo získal Viktor Šic a třetí byla Denisa Rudza-
nová. V seniorech v S3A zvítězil Zdeněk Kolář, Pavel 
Broný byl druhý, v S6A se na druhém místě umístil 
Zdeněk Kolář, třetí byl Pavel Broný, v  S9A vyhrála 
Viktorie Tržilová a  třetí byl Zdeněk Kolář. Celkem 
jsme přivezli 17 medailí – 7 zlatých, 5 stříbrných a 5 
bronzových. K  tomu ještě 4 bramborové. Krupka 
opět kralovala.
V S6A Danielu Pavkovi za letu upadla hlavice z rake-
ty, což má být nula. Rozhodčí to nepostřehli a start 
označili jako platný. Když Daniel svou raketu našel, 
šel se i  s  modelem přiznat. Pokud by tak neučinil, 
byl by druhý. Takhle byl bez medaile. To nedokáží 
někdy ani dospělí závodníci. Daniel obdržel cenu 
FAIR PLAY a velké poděkování. Věra Pavková
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Křest knihy Bylo nebylo
Pondělí 22. května se neslo v duchu velmi slavnostním. V MŠ Sluníčko Soběchle-
by se křtila kniha vymyšlených příběhů s  názvem Bylo nebylo. Autory a  ilust-
rátory knihy jsou děti ze třídy Ježečků a za nápadem uspořádat všechny příbě-
hy a obrázky do knihy stojí paní učitelka Veronika Dvořáková. A protože každá 
kniha se má slavnostně uvést do světa, tak i my jsme za přítomnosti ředitelky 
mateřské školy Evy Kyjovské, starosty Města Krupka Jana Kuzmy, vedoucího 
Městské knihovny pana Kváči a knihovnice paní Zemkové naši knihu pokřtili. 
Křtu předcházelo vyprávění o tom, jak a proč kniha vznikla. Došlo také na čtení 
příběhů, a to samotnými dětmi. I ony pozvané návštěvě vyprávěly, jak vznikly 
příběhy jako třeba ten o Paní Obyčejné, Zlatých hodinkách nebo Dinosaurech. 
Knihu jsme vyslali do  světa, a  pokud budete chtít, čeká na  vaše prolistování 
a přečtení v Městské knihovně v Krupce. 
Děkujeme paní Osvaldové z odboru kanceláře starosty za fotografie.

Martina Hissenová a Veronika Dvořáková, MŠ Sluníčko Soběchleby

Měsíc plný plánování a příprav
V  květnu jsme se s  dětmi v  Želváčku připravovali na  jednu z  našich pravidel-
ných každoročních velkých akcí, oslavu a soutěžní odpoledne ke Dni dětí. Ten 
letošní se nesl v duchu superhrdinů, a tak jsme s dětmi vyráběli masky a postavy 
do fotokoutku a celou výzdobu na toto téma. Děti byly z tématu nadšené a vy-
rábění pro ně bylo o to zábavnější. Kromě příprav na den dětí jsme se samozřej-
mě věnovali i běžným aktivitám jako bylo například vyrábění výzdoby NZDM, 
hraní různých her, ale také povídání na různá témata. V Želváčku se snažíme 
vždy reagovat na aktuální potřeby dětí, a proto i debaty, kterým se věnujeme, jsou 
vždy na téma, které děti zrovna zajímá nebo tíží a často vyplynou neočekávaně 
z momentální situace. Debaty nám pomáhají sdělit dětem informace nenásil-
nou formou, navázat bližší kontakt s nimi, ale hlavně zmapovat jejich aktuální 
potřeby a problémy, o kterých by většinou jen tak samy mluvit nezačaly. Kromě 
debat, které jsou u nás velmi časté, se teď také hodně času v Želváčku věnuje 
hraní sportovních her, jelikož nám konečně počasí dovolí trávit více času ven-
ku. S dětmi tak opět můžeme hrát jejich oblíbené venkovní hry jako je fotbal, 
vybíjená, basketbal, ovečky a jiné, které hrajeme nejen na pozemku u NZDM, ale 
také přímo v sídlišti, kde naše děti žijí a kde nás můžete potkat pravidelně každý 
pátek. Všichni v Želváčku doufáme, že hezké počasí bude i o  letošních letních 
prázdninách, abychom s  dětmi mohli jezdit na  výlety. Protože jsou prázdniny 
už za rohem, v Želváčku se teď soustředíme hlavně na plánování letošního léta 
a s ním spojených výletů. Chtěli bychom vám tak v této souvislosti připomenout, 
že pro bližší informace ohledně výletů, akcí i týdenního programu můžete sle-
dovat naši stránku na Facebooku „Želváček Krupka“ nebo se obrátit na kohokoli 
z pracovníků NZDM Želváček. Budeme rádi, pokud se k nám připojíte, společně 
si jistě užijeme plno zábavy.

Za NZDM Želváček Barbora Beštová

MŠ Sluníčko získala bronzový 
certifikát
Mám velkou radost, že se naší škole podařilo získat Bronzový certifikát Skutečně 
zdravé školy. Mateřská škola Sluníčko pracuje již šest let v mezinárodním pro-
gramu Ekoškola. Prioritou našeho školního vzdělávacího programu je nejen roz-
voj environmentálního vzdělávání, ale i podpora zdravého životního stylu u dětí 
předškolního věku. V  rámci vzdělávacích aktivit učíme děti pracovat v  týmu, 
získávat informace, učit se z chyb. Vedeme je ke zdravému stravování a odpověd-
ným životním postojům. 
Když jsem si na podzim roku 2021 prostudovala podmínky pro zapojení do pro-
gramu Skutečně zdravá škola, ani minutu jsem nezaváhala a  naší mateřskou 
školu do programu přihlásila. Na pedagogické a provozní poradě jsem všem za-
městnancům přiblížila program Skutečně zdravé školy a všichni jsme se shodli 
na tom, že v rámci naplňování 
školního vzdělávacího progra-
mu a strategie školy je pro nás 
tento program nejlepší. V led-
nu 2022 jsme se začali sezna-
movat s  kritérii programu, 
vznikl tým pro zdravé stravo-
vání. Školní kuchyně prošla 
monitoringem soli, paní ku-
chařky ve  spolupráci s  vedou-
cí školního stravování začaly 
více zavádět zdravé receptury, 
vytvářet krásné svačinky pro 
děti. Paní učitelky s dětmi vy-
ráběly zdravé pomazánky, pek-
ly chléb, jablečné štrůdly, zeleninové a ovocné smoothie i další zdravé pokrmy. 
Využívaly u  toho vypěstované bylinky, zeleninu a  ovoce ze školních zahrádek 
všech tří budov naší mateřské školy. Navštívily jsme s dětmi ranč, kde se dozvě-
děly o životě oveček, koz a koní. Do programu jsme zapojily i rodiče, kteří měli 
možnost ochutnat pomazánky z naší školní kuchyně. Rodiče nám potvrdili, že 
jdeme správnou cestou.
Jsem ráda, že jsme se všichni nadchli pro dobrou věc a tímto bych ráda poděko-
vala celému týmu školy za aktivní přístup a zkvalitňování vzdělávání.
Dále bych ráda poděkovala vedení Města Krupka v čele s panem starostou Ja-
nem Kuzmou, zaměstnancům školy, rodičům s dětmi za účast na slavnostním 
předání bronzového certifikátu dne 10. 5. 2023, který jsme převzali od manažer-
ky programu Skutečně zdravé školy Karoliny Kallmünzerové. 
A proto, že mi není lhostejné, jak se naše děti stravují, budeme u nich dál upev-
ňovat správné stravovací návyky. A věřím, že časem se nám podaří získat stříbr-
ný a posléze zlatý certifikát. 

Eva Kyjovská, ředitelka Mateřské školy

Sváťovo divadlo opět zavítalo 
do naší školky
Dřevěný Kašpárek, Honza, princezny i králové v rukou manželů Horváthových 
ožívají a vtahují dětské diváky do pohádkového světa. Sváťovo divadlo znají snad 
všechny děti v kraji.
Pohádky mají v sobě zázračnou a přitažlivou moc: na jedné straně dokáží dětem 
poskytnout zábavu i napětí, na straně druhé probouzejí a stimulují jejich zvída-
vost. Podněcují dětskou představivost a imaginaci.
V květnu k nám přijelo Sváťovo dividlo s pohádkou „O Koblížkovi“.
Žili kdysi v  malé chaloupce, na  kraji vsi, až u  lesa, dědeček a  babička. Jednou 
ráno dostal dědeček chuť na koblihy. A tak šel za babičkou a poprosil ji: „Babičko, 
prosím tě, usmaž mi dnes k snídani koblížek. Dostal jsem na něj velikou chuť.” 
A babička se dala do přípravy koblížka… jak to bylo dál, už jistě znáte…

Děti a paní učitelky z MŠ PASTELKA při ZŠ a MŠ Teplická 400
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ROZHLAS

#krupkazije

23. 7. od 14.30 hodin  
Mickey Mouse 
párty
MC Koloseum Krupka
Vstupné zdarma

červen–srpen od 18 hodin 

Krupské hudební
léto 2023
hudební večery k tanci a poslechu 
MC Koloseum Krupka, Country klub Krupka,
restaurace Na Střelnici Krupka
Podrobný rozpis hudebních vystoupení 
uvnitř vydání
Vstupné zdarma

20.–22. 6. od 8 hodin  
Sportovní hry 
mládeže 
Stadion Krupka
Vstupné zdarma


